

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Considers* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,
9 July 1952.

587 (XI). Petition from Mr. Demo Hasci and three others (T/Pet.11/206) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from Mr. Demo Hasci and three others (T/Pet.11/206), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/986) as well as of the oral statement¹⁰⁷ of the special representative, in particular that Mr. Mussa Hassan Osman is no longer the chief of the rer Aptsama and that the new Chief elected by the *scir*, Mr. Osman Abdi Gafo, has already assumed his duties,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Considers* that the question raised by the petitioners appears to have been settled;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,
10 July 1952.

588 (XI). Petition from representatives of the Merehan tribe (T/Pet.11/211 and Corr.1) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from representatives of the Merehan tribe (T/Pet.11/211 and Corr.1), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

¹⁰⁷ See document T/C.2/SR.25.

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Considère* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de sa part;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,
9 juillet 1952.

587 (XI). Pétition de M. Demo Hasci et de trois autres (T/Pet.11/206) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de M. Demo Hasci et de trois autres (T/Pet.11/206), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/986), ainsi que de la déclaration verbale¹⁰⁷ du représentant spécial, d'où il ressort notamment que M. Mussa Hassan Osman n'est plus le chef du "rer" Aptsama et que le nouveau chef élu par le *chir*, M. Osman Abdi Gafo, a déjà pris ses fonctions.

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Considère* que la question soulevée par les pétitionnaires semble avoir été réglée;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,
10 juillet 1952.

588 (XI). Pétition des représentants de la tribu Merehan (T/Pet.11/211) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition des représentants de la tribu Merehan (T/Pet.11/211), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

¹⁰⁷ Voir le document T/C.2/SR.25.

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/940, T/978 and T/982) as well as of the oral statement¹⁰⁸ of the special representative, in particular that the Administering Authority has been unable to carry out a thorough investigation into the alleged killing of Abd Nour bin Mohammed Ali owing to lack of the necessary information,

The Trusteeship Council

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Decides* to inform the petitioners that, with regard to the alleged killing of Abd Nour bin Mohammad Ali, no action can be taken by the Council in the absence of more specific information;

3. *Further decides* to inform the petitioners that the general questions of administrative policy, public health and education have been and will continue to be examined by the Council in connexion with its annual examination of conditions in the Territory;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

441st meeting,
10 July 1952.

589 (XI). Petition from Messrs. Salah Ibrahim, Mohamed Hussen and fifteen others (T/Pet.11/214) concerning Somaliland under Italian administration

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from Messrs. Salah Ibrahim, Mohamed Hussen and fifteen others (T/Pet.11/214), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/982) as well as of the oral statement¹⁰⁹ of the special representative, in particular that:

(a) The Scuola Specialisti Somali di Aeronautica, which was established by officers and men of the Italian Air Force, provides regular courses of instruction followed by examination and eighteen of its former students have obtained employment with the Administration,

(b) New courses are being added to the curriculum and will provide instruction in mechanics, radio technology and meteorology,

(c) To meet the demands for work on the part of students, the latter are being enrolled as ascari,

¹⁰⁸ See document T/C.2/SR.24.

¹⁰⁹ *Ibid.*

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/940, T/978 et T/982), ainsi que de la déclaration verbale¹⁰⁸ du représentant spécial, d'où il ressort notamment que l'Autorité chargée de l'administration n'a pas été en mesure de procéder à une enquête approfondie sur le prétendu meurtre d'Abd Nour bin Mohammad Ali, car elle ne disposait pas de renseignements nécessaires,

Le Conseil de tutelle

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Décide* de faire connaître aux pétitionnaires qu'en ce qui concerne le prétendu meurtre d'Abd Nour bin Mohammad Ali, le Conseil ne peut prendre aucune mesure en l'absence de renseignements plus précis;

3. *Décide en outre* de porter à la connaissance des pétitionnaires que les questions générales relatives à la politique de l'Administration, à la santé publique et à l'éducation ont été étudiées, et continueront d'être étudiées, par le Conseil à l'occasion de son examen annuel de la situation dans le Territoire;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

441ème séance,
10 juillet 1952.

589 (XI). Pétition de MM. Salah Ibrahim, Mohamed Hussen et de quinze autres (T/Pet.11/214) concernant la Somalie sous administration italienne

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de MM. Salah Ibrahim, Mohamed Hussen et de quinze autres (T/Pet.11/214), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/982), ainsi que de la déclaration verbale¹⁰⁹ du représentant spécial, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) La Scuola Specialisti Somali di Aeronautica, qui a été créée par des officiers et soldats de l'armée de l'air italienne, donne des cours de formation réguliers qui sont suivis d'un examen; dix-huit des anciens élèves de l'école ont obtenu un emploi dans l'administration,

b) De nouveaux cours que l'on ajoute actuellement au programme de l'école permettront aux étudiants d'étudier la mécanique, la technique de la radio et la météorologie,

c) Pour satisfaire les demandes d'emploi des étudiants, ceux-ci sont enrôlés comme ascari,

¹⁰⁸ Voir le document T/C.2/SR.24.

¹⁰⁹ *Ibid.*